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Protokół nr 10/2015  

z posiedzenia wspólnego Komisji  

odbytego w dniu 15 września 2015 roku 
 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu oraz pozostałych Komisji Rady Miejskiej,  

nieobecni radni: Damian Florczyk, Roman Malicki. 

 

Ponadto w posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 

Przewodniczący Rady – Andrzej Kubiak, 

Burmistrz – Marek Rożek, 

Zastępca Burmistrza – Jolanta Chudzińska, 

Skarbnik Gminy – Mirosława Kozłowska, 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska – Mirosław Twardowski, 

Inspektor ds. inwestycji, dróg i remontów – Joanna Krajewska, 

Redaktor „Życia Gostynia” – Agata Fajczyk. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Ustalenie porządku posiedzenia. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał.  

4. Wolne głosy i wnioski. 

5.  Zakończenie. 

 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia. 

 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu – Tomasz Pawlak.  

 

Ad. 2. Ustalenie porządku posiedzenia. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu przedstawił 

porządek obrad, który przyjęto bez zmian. 

 

Ad. 3. Zaopiniowanie projektów uchwał. 

 

a) powołania zespołu opiniodawczego o zgłoszonych kandydatach na 

ławników do Sądu Rejonowego w Gostyniu. 

 

Inspektor ds. obsługi Rady Miejskiej, Burmistrza oraz Kadr – Wiesława 

Wójcik poinformowała, że w dniu 31 grudnia 2015 r. upływa kadencja 

ławników wybranych  w 2011 roku. W związku z powyższym zgodnie  

z obowiązującymi przepisami ustawy z dnia 27 lipca 2001 r. Prawo o ustroju 
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sądów powszechnych, Rada Miejska Borku Wlkp. do końca października br 

musi dokonać wyboru jednego ławnika do Sądu Rejonowego w Gostyniu na lata 

2016 – 2019. 

W skład zespołu zaproponowano: 

1) radną Magdalenę Przybylak 

2) radnego Michała Dopierałę 

3) radnego Huberta Mazura 

4) radną Różę Jędrosz 

W/w radni wyrazili zgodę na udział w pracach zespołu opiniującego. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

 

Opinia:  
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania 

Prawa i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 

głosowało 6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie 

był przeciwny. 

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od 

głosowania i nikt nie był przeciwny. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 7 członków Komisji, 1 radny wstrzymał się od 

głosowania, nikt nie był przeciwny. 

 

b) zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej Borku Wlkp. w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Powiatu Gostyńskiego. 

 

Burmistrz poinformował, że uchwała Nr XLVIII/276/2014 Rady Miejskiej 

Borku Wlkp. z dnia 28 sierpnia 2015 r., zakładała udzielenie pomocy finansowej 

dla Powiatu Gostyńskiego w wysokości 300 000 zł na dofinansowanie 

inwestycji pn: „Przebudowa drogi powiatowej nr 4965P na odcinku Dąbrówka - 

Strumiany”. W związku z pojawieniem się możliwości rozszerzenia zakresu 

inwestycji Powiat Gostyński zwrócił się o zwiększenie wsparcia finansowego ze 

strony Gminy Borek Wlkp. w kwocie 425 847,00 zł. Realizacja 

przedmiotowego zadania jest kontynuacją kilkuletnich inwestycji zmierzających 

do poprawy jakości infrastruktury drogowej w ciągu drogi powiatowej nr 4965P 

na odcinku Dąbrówka – Strumiany. 
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Radna Magdalena Przybylak zapytała kiedy zadanie to będzie zakończone. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że odcinek, który jest zaplanowany zostanie ukończony  

w tym roku, natomiast pozostanie jeszcze 500m – do ul. Konopnickiej  

w Borku Wlkp. 

 

Radny Michał Dopierała stwierdził, że zadaniem Rady Miejskiej Borku Wlkp. 

jest dbanie o drogi gminne, a dopiero w drugiej kolejności o drogi powiatowe. 

Ponadto radny dodał, że Powiat sam powinien remontować drogi powiatowe, bo 

to jest ich zadanie. Radny stwierdził, że miasto Borek Wlkp. nie ma wcale 

robionych dróg. Radny poinformował, że jest przeciwny dofinansowaniu do 

dróg powiatowych. 

 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska – Mirosław Twardowski wyjaśnił, że 

robiona droga Strumiany kosztuje  1 150 000 zł (ok. 2km) Gmina Borek Wlkp. 

dofinansowuje w wysokości 125 000 zł. Przy wspólnym finansowaniu tej drogi 

otrzymujemy pewne punkty, które nam umożliwiają otrzymanie środków 

unijnych. Jeżeli Gmina Borek Wlkp. odrzuci takie postępowanie, Powiat zwróci 

się do innych gmin i będzie modernizował inne drogi. 

 

Innych uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia:  
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania, 1 radny był 

przeciwny. 

 

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania 

Prawa i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 

głosowało 6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie 

był przeciwny. 

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od 

głosowania i nikt nie był przeciwny. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 7 członków Komisji, 1 radny wstrzymał się od 

głosowania, nikt nie był przeciwny. 

 

c) zmian budżetu i w budżecie na 2015 rok. 

Skarbnik Gminy poinformowała, że zmiany po stronie dochodów dotyczą:  

 

- dz. 010, rozdz. 01095 zwiększa się dochody o kwotę 635.300,00 zł z tytułu 

sprzedaży nieruchomości rolnych (gruntów),  
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- dz.600, rozdz. 60016 zwiększa się dochody o kwotę 275.900,00 zł na 

realizację zadania inwestycyjnego w ramach Narodowego Programu 

Przebudowy Dróg Lokalnych pn. „Przebudowa drogi gminnej łączącej ul. 

Powstańców Wlkp. z ul. Pogorzelską w Borku Wlkp.”, 

- dz. 700, rozdz. 70005 zwiększa się dochody o kwotę 35.316,66 zł z tytułu 

bezzwrotnej pomocy finansowej otrzymanej od Agencji Nieruchomości Rolnej 

w Poznaniu,  

-  zmniejsza się dochody ze sprzedaży mienia o kwotę 496.500,00 zł, 

- rozdz. 75095, § 0970 zwiększa się dochody o kwotę 3.300,00 zł z tytułu 

zwrotu środków po rozliczeniu VAT oraz z tytułu odszkodowania z firmy 

ubezpieczeniowej za zniszczone mienie, 

- dz. 754, rozdz. 75412 zwiększa się dochody o kwotę 11.975,04 zł z tyt. 

nieterminowego wykonania robót, 

 - zmniejsza się dochody o kwotę 42.780,80 zł  z tytułu dotacji celowej ze 

środków UE, 

 - dz.756, rozdz. 75618 zwiększa się dochody o kwotę 5.000,00 zł z tytułu 

opłaty za zajęcie pasa drogowego, 

-  dz. 758, rozdz. 75814, zwiększa się dochody o ogólną kwotę 75.511,39 zł  

 z tytułu zwrotu części wydatków wykonanych w ramach funduszu sołeckiego  

 w 2014 r, 

 - dz.801, rozdz. 80103, zwiększa się dochody o kwotę 4.800,00 zł z tytułu 

dotacji otrzymanej na dofinansowanie pobytu dzieci z innych gmin  

w oddziałach przedszkolnych naszej gminy, 

- dz.900 dokonuje się przesunięć planowanych dochodów w ramach rozdz. 

90001, 90002, 

 - rozdz. 90019 zwiększa się dochody o kwotę 4.000,00 zł z tytułu opłat i kar za 

korzystanie ze środowiska.  

Po dokonanych zamianach dochody  wynoszą 27.792.660,61 zł. 

 

 

Natomiast zmiany po stronie wydatków dotyczą: 

- dz. 600, rozdz. 60014 zwiększa się dotację celową dla Powiatu Gostyńskiego   

o kwotę 125.847,00 zł na „Przebudowę drogi powiatowej nr 4965P w 

miejscowości Strumiany”, 

-  rozdz. 60016 wprowadza się środki z tytułu dotacji celowej na zadanie pn. 

„Przebudowa drogi gminnej łączącej ul. Powstańców Wlkp. z ul. Pogorzelską  

w Borku Wlkp.” w wysokości 275.900,00 zł, a zmniejsza środki własne, 

- zmniejsza się wydatki o kwotę 28.000,00 zł dot. zadania inwestycyjnego pn. 

„Przebudowa drogi dojazdowej do gruntów rolnych w miejscowości Dorotów”, 

- dz. 700, rozdz. 70005 wprowadza się środki w wysokości 35.316,66 zł na 

remont lokali mieszkalnych w Skokówku, przejętych od ANR w Poznaniu, 

- dz. 754, rozdz. 75405 zwiększa się wydatki o kwotę 5.000,00 zł na zakup 

materiałów, 

 -  rozdz. 75412 zmniejsza się wydatki o kwotę 53.216,80 zł  przeznaczone na 

zadanie pn. „Usprawnienie systemu technicznego OSP w Borku Wlkp. poprzez 
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zakup samochodu ratowniczo-gaśniczego wraz z dodatkowym osprzętem”, 

  - dokonuje się przesunięć miedzy paragrafami w celu wygospodarowania 

środków na bieżącą działalność OSP oraz zabezpieczenie środków na dotację 

celowa dla OSP w Strumianach na dofinansowanie zakupu pompy szlamowej  

z osprzętem,    

- dz.757 zmniejsza się wydatki o kwotę 60.000,00 zł zaplanowanych na 

obsługę długu, 

- dz. 801, rozdz. 80101,80120 zmniejsza się wydatki  kwotę 107.000,00 zł  

z tytułu wynagrodzeń, pochodnych od wynagrodzeń  oraz zakupu energii, 

- w rozdz. 80104 zwiększa się wydatki o kwotę 4.800,00 zł  - dotacja na 

pokrycie kosztów dzieci uczęszczających do przedszkola na terenie innej 

gminy, 

 - dz. 853, rozdz. 85395 zwiększa się wydatki o kwotę 4.999,00 zł z tyt. 

podatku od nieruchomości,  

- dz. 900, rozdz. 90019 zwiększa się wydatki o kwotę 4.000,00 zł na realizację 

zadań związanych z ochroną środowiska. 

  W rozdziałach 75023, 90002, 90095 dokonuje się aktualizacji odpisu na   

zakładowy fundusz świadczeń socjalnych (zmniejszenie o kwotę 2.540,00 zł). 

W rozdz. 90015 dokonuje się przesunięć miedzy §§ i zwiększa wydatki na 

remont linii elektrycznych o kwotę 16.116,43 zł oraz wprowadza się nowe 

wydatki majątkowe 

- „Rozbudowa oświetlenia ulicznego w miejscowości Wycisłowo i Liż” – 

52.000,00 zł, 

-  „Zakup ulicznej lampy solarnej” – 6.500,00 zł, 

  - dz. 921, rozdz. 92109 zwiększa się wydatki o kwotę 55.000,00 zł na „Zakup  

    i adaptacje budynku na świetlicę wiejską w Siedmiorogowie Drugim” 

Wprowadza się zmiany w funduszu sołeckim w rozdziałach 60016, 90015, 

92109, 92695. 

Po dokonanych zmianach zlikwidowano deficyt budżetu na 2015 r, powstała 

nadwyżka i wynosi 214.656,10 zł. 

Planuje się zaciągnąć  kredyt długoterminowy w wysokości 240.000,00 zł. 

 

 

Radny Michał Dopierała zapytał za jakie mienie  Gmina otrzymała kwotę 

3.300,00 zł z tytułu odszkodowania z firmy ubezpieczeniowej za zniszczone 

mienie. 

 

Skarbnik wyjaśniła, że odszkodowanie dotyczyło Szkoły Podstawowej  

w Borku Wlkp., która była zalana. 

 

Radny Romuald Gawroński zapytał czy mieszkania w Skokówku będą 

remontowane w tum roku. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że w listopadzie br ma być zakończenie prac i rozliczenie 

zadania. 
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Innych pytań nie zgłoszono. 

 

Opinia:  
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny (nieobecny radny Zbigniew Maturski). 

 

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania 

Prawa i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 

głosowało 6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie 

był przeciwny. 

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 3 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od 

głosowania i nikt nie był przeciwny (nieobecny radny Zbigniew Maturski). 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 8 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od 

głosowania i nikt nie był przeciwny. 

 

d) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Borek Wlkp. na lata 

2015 – 2023. 

 

Skarbnik Gminy poinformowała, że zmiany w WPF są urealnieniem dochodów  

i wydatków w związku ze zmianami w budżecie Gminy Borek Wlkp. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia:  
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania 

Prawa i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 

głosowało 6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie 

był przeciwny. 

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od 

głosowania i nikt nie był przeciwny. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 8 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od 

głosowania i nikt nie był przeciwny. 
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e) zbycia nieruchomości zabudowanej położonej w Borku Wlkp. 

  

Burmistrz poinformował, że jest możliwość jego zbycia nieruchomości 

zabudowanej stanowiącej budynek, który jest własnością Gminy Borek Wlkp.  

o powierzchni  98 m2 położony w Borku Wlkp. przy ul. Dworcowej nr 59.  

W obecnej sytuacji nie jest on potrzeby Gminie.  

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia:  
Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania 

Prawa i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 

głosowało 6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie 

był przeciwny. 

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 4 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od 

głosowania i nikt nie był przeciwny. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 8 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od 

głosowania i nikt nie był przeciwny. 

 

 

d) Apel w sprawie odrzucenia zapisów projektu ustawy „Prawo wodne”. 

Burmistrz poinformował, że wszystkie gminy apelują do Posłów  

i Senatorów  Rzeczypospolitej Polskiej o odrzucenie zapisów projektu ustawy 

Prawo wodne dotyczących: 

 

 Przekazywania gminom zadań z zakresu utrzymania urządzeń melioracji 

wodnych szczegółowych jako zadanie własne, oraz zadań z zakresu 

wykonywania i utrzymywania rowów odwadniających tereny 

zurbanizowane. 

 Ograniczenia kompetencji gmin w sprawach planowania przestrzennego 

przekazując kompetencje organom odpowiedzialnym za gospodarkę wodną. 

 Przekazywania gminom zadań marszałka województwa w zakresie ewidencji 

gruntów zmeliorowanych i urządzeń melioracji wodnych szczegółowych 

ujętych w zbiory danych przestrzennych bez odpowiedniej pomocy 

finansowej państwa. 
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 Przekazywania gminom zadań z zakresu planowania przestrzennego 

dotyczących zagrożeń powodziowych i ryzyka powodziowego bez 

uprzedniego oszacowania kosztów ich wdrożenia, jak też zagwarantowania 

odszkodowań dla właścicieli nieruchomości. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia:  

Komisja Rewizyjna: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej głosowało  

5 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie był 

przeciwny. 

 

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw Socjalnych, Przestrzegania 

Prawa i Porządku Publicznego: pozytywna, za wydaniem opinii pozytywnej 

głosowało 6 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od głosowania i nikt nie 

był przeciwny. 

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 3 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od 

głosowania i nikt nie był przeciwny (nieobecny radny Jacek Gałczyński). 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: pozytywna, za wydaniem opinii 

pozytywnej głosowało 7 członków Komisji, nikt nie wstrzymał się od 

głosowania i nikt nie był przeciwny (nieobecny radny Jacek Gałczyński). 

 

 

Ad.4. Wolne głosy i wnioski. 

 

W tym punkcie radny Hubert Mazur zapytał, co z budową sali sportowej. 

 

Burmistrz poinformował, że finansowanie budowy boiska wielofunkcyjnego  

z zadaszeniem w formie faktoringu jest stosowane od roku 2010  

w przedsiębiorstwach, natomiast samorządy dopiero zaczynają się do tego 

„przymierzać”. Polega to na tym, że omija przetarg na finansowanie inwestycji, 

obowiązuje tylko przetarg na wykonanie inwestycji, a wykonawca musi znaleźć 

bank, który będzie to zadanie finansował. Forma faktoringu zapewnia spłatę 

stałych rat i stałych odsetek co jest bardzo korzystne dla Gminy, a poza tym nie 

wpływa na wskaźniki w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy. Następnie 

Burmistrz poinformował, że jest planowana budowa sali niestandardowej  

45 x 24 m, w związku z uwagami nauczycieli WF naszej gminy, a producenci są 

przygotowani na salę 20 x 40 m. W najbliższym czasie zostanie przygotowany 

nowy przetarg z nową dokumentacją, natomiast  postawienie sali planuje się na 

koniec marca, początek kwietnia przyszłego roku.   
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Ad.5. Zakończenie. 

 

Wobec realizacji porządku obrad oraz braku innych głosów Przewodniczący 

Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Tomasz Pawlak zakończył 

posiedzenie. 

 

 

Protokołowała      Przewodniczący Komisji 

 

Wiesława Wójcik      Tomasz Pawlak  

 


